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WO-RA.0012.5.9.2014 
Protokół nr 42/14 

z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych 

z dnia 29 października  2014 r. 
Ad 1 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Komisji Pan Henryk 

Sadzki, który powitał członków Komisji.  

 
Ad 2 

Obecni: 

• Przewodniczący:     Henryk Sadzki 

• Wiceprzewodnicząca    Kazimiera Puślednik 

• Członkowie      Józef Czarnecki  

Jarosław Jędrkowiak 

Kazimierz Musielak 

Alfred Siama 

Mikołaj Rogala 

Podczas stwierdzania quorum nieobecna była radna Pani Kazimiera Puślednik oraz 

Przewodniczący Rady Pan Alfred Siama.  

W posiedzeniu Komisji uczestniczył Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan 

Marek Smektała 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 3 

Przewodniczący Pan Henryk Sadzki przedstawił porządek posiedzenia. W wyniku 

głosowania porządek został przyjęty głosami 5 głosów  „za”, podczas nieobecności 
Radnej Kazimiery Puślednik oraz Przewodniczącego Rady Pana Alfreda Siamy.   
 
Ad 4 
Protokół Nr 41/14 z dnia 15 października 2014 r. został przyjęty w wyniku głosowania:  5 
głosów „za”, podczas nieobecności Radnej Kazimiery Puślednik oraz 
Przewodniczącego Rady Pana Alfreda Siamy  

 
Na posiedzenie Komisji przybyła Radna Kazimiera Puslednik  

 
 
 

 



2 
 

Ad 5  

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania, trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystywania dotacji dla szkół 

niepublicznych udzielanych z budżetu Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Komisji poprosił Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych o 

przedstawienie projektu uchwały.  

Naczelnik poinformował, że w sierpniu br. dokonano wpisu do Ewidencji Szkół i Placówek 

Niepublicznych Starosty Gostyńskiego Zasadniczej Szkoły Zawodowej ZDZ w Gostyniu 

prowadzonej przez Zakład Doskonalenia Zawodowego w Poznaniu. 
Art. 90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty nakłada na organ prowadzący obowiązek ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych, uwzględniając w szczególności 

podstawę obliczania dotacji i zakres danych, które powinny być zawarte we wniosku o 

udzielenie dotacji. W związku z powyższym zachodzi konieczność przyjęcia zasad 

przyznawania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych. Środki finansowe 

przekazywane w/w placówkom Powiat otrzymuje w formie subwencji oświatowej.  
Należy zwrócić uwagę na to, że otrzymywana subwencja oświatowa na ucznia niepublicznej 

szkoły podstawowej, gimnazjum i szkoły ponadgimnazjalnej o uprawnieniach szkoły 

publicznej jest równa kwocie przewidzianej dla ucznia szkoły publicznej, odpowiedniego typu 

i rodzaju, prowadzonej przez jednostkę samorządu terytorialnego.  
Natomiast niepubliczna szkoła z uprawnieniami szkoły publicznej, w której uczeń nie spełnia 

obowiązku nauki, otrzymuje na każdego ucznia uczestniczącego w co najmniej 50% 

obowiązkowych zajęć edukacyjnych w danym miesiącu, dotację w wysokości 50% wydatków 

bieżących ponoszonych w szkołach publicznych danego typu i rodzaju. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy szkoła ta już powstała. 

Naczelnik wyjaśnił, że szkoła ta  powstała i została zarejestrowana. 

Przewodniczący Komisji zapytał, w jaki sposób przekazywana jest dotacja.  

Naczelnik poinformował, że obowiązuje system informacji oświatowej i uczniowie będą 

wykazywani w chwili rzeczywistej, czyli na 30 września 2015 r. Szkoła ta rozpocznie 

funkcjonowanie dopiero od 1 września 2015 r. Dodał, że przepis stanowi, iż aby otrzymać 

dotacje należy złożyć wniosek w roku poprzedzającym rozpoczęcie działalności szkoły.  

Radny Jędrkowiak zapytał, czy ta szkoła będzie płatna. 

Naczelnik wyjaśnił, że będzie ona bezpłatna i będzie funkcjonowała na bazie dotacji.  

Radny Jędrkowiak zapytał o kierunki kształcenia i liczy uczniów w szkole.  

Naczelnik wyjaśnił, że będzie to szkoła wielozawodowa i wniosek został złożony na 25 

uczniów w przyszłym roku.  

Na posiedzenie Komisji przybył Przewodniczący Rady Pan Alfred Siama 

Radny Czarnecki zapytał, czy szkoła ta jest nastawiona tylko na uczniów z OHP. 
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Naczelnik wyjaśnił, że tak. 

Radny Musielak zapytał, czy szkoła ta nie będzie kolidowała z Zespołem Szkół Zawodowych 

w Gostyniu. 

Naczelnik wyjaśnił, że nie. Dodał, że jest to młodzież, która na swojej drodze życiowej miała 

„wyboje” i w szkole powszechnej miałaby problemy.   

 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania, 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystywania dotacji dla szkół 
niepublicznych udzielanych z budżetu Powiatu Gostyńskiego Komisja zaopiniowała 
pozytywnie w wyniku głosowania: 7 głosów „za”.   
 
Ad 6  

Zaopiniowanie sprawozdania Zarządu Powiatu Gostyńskiego o stanie realizacji zadań 

oświatowych Powiatu Gostyńskiego za rok szkolny 2013/2014 

Przewodniczący Komisji poprosił Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych o 

przedstawienie sprawozdania.  

Naczelnik Marek Smektała zabierając głos przedstawił informacje dotyczące: 

1) liczby uczniów i słuchaczy w szkołach, 

2) uczniów klas pierwszych szkół ponadgimnazjalnych, 

3) kształcenia zawodowego uczniów, 

4) podstawowych danych dotyczących szkół, 

5) kadry pedagogicznej, 

6) kadry pedagogicznej niepełniącej obowiązków, 

7) inwestycji, modernizacji i remontów w szkołach, 

8) zdawalności egzaminów potwierdzających kwalifikacje zawodowe, 

9) wyników matury pisemnej, 

10) wyników egzaminów zewnętrznych w ZSZ w Brzeziu, 

11) nauczania indywidualnego, 

12) osiągnięć uczniów na poziomie wojewódzkim i ogólnopolskim, 

13) wydatków budżetowych, 

14) opinii wydanych przez Poradnie Psychologiczno – Pedagogiczną w Gostyniu, 

15) orzeczeń wydanych przez Poradnię – Psychologiczno Pedagogiczną w Gostyniu, 

16) funkcjonowania Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Gostyniu, 

17) liczby dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju,   

Przedstawione przez Naczelnika sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Członkowie Komisji poruszyli kwestię dotyczącą pójścia sześciolatków do pierwszej klasy i 

odroczenia spełnienia przez dziecko obowiązku szkolnego. 
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Radna Kazimiera Puślednik poruszyła temat fobii szkolnej oraz orzeczeń.  

Naczelnik wyjaśnił, że jest w kontakcie z pediatrami i rozmawiał na ten temat z 

psychologami. Na tą sprawę składają się jakby 2 elementy. Pierwsze to mikrodefekty w 

czasie ciąży, które mają później wpływ na rozwój dziecka w okresie wczesno 

przedszkolnym. Drugie, to niewłaściwe żywienie dziecka.  

Radna Kazimiera Puślednik stwierdziła, że w dzisiejszych czasach zbyt mało czasu 

poświęca się bezpośrednio dziecku a negatywny wpływ na ich zachowanie mają wszystkie 

rzeczy elektroniczne np. komputer.  

Radny Jędrkowiak zadał pytanie dotyczące naboru oraz wyników egzaminu w zawodzie 

technik handlowiec.  

Naczelnik wyjaśnił, że zawód ten jest ciągle popularny i jest ich obecnie 38. Jeżeli chodzi o 

zdawalność egzaminów zawodowych, to wynosi ona 95%.  

Sprawozdanie Zarządu Powiatu Gostyńskiego o stanie realizacji zadań oświatowych 
Powiatu Gostyńskiego za rok szkolny 2013/2014 Komisja zaopiniowała pozytywnie w 
wyniku głosowania: 7 głosów „za”.  
 
Ad 7 

W punkcie „wolne głosy i wnioski” głosu nie zabrano. 

 
Ad 8 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Henryk Sadzki 

podziękował zebranym za przybycie, po czym zamkną posiedzenia komisji. 

 
 

 

Przewodniczący Komisji 
Spraw Społecznych 

 
           Henryk Sadzki 

Protokołowała: Joanna Bilińska 

 


